
Referat af bestyrelsesmøde i Veterinærfonden den 
16. december 2024 i Veterinærfonden  

Sted: Fødevarestyrelsen – mødelokale F284  

Tid: 14:00 til 16:00 

Bestyrelsesmedlemmer 

Per Olsen, Landbrug & Fødevarer 

Henrik Zobbe, Roskilde Universitet 

Charlotte Vilstrup Castle, Fødevarestyrelsen 

Sekretariatet 

Jeffrey Kokou Evon, Fødevarestyrelsen 

 

Punkter 

 

1. Velkomst 
 

Ad 1: Charlotte bød velkommen og der var en præsentation af deltagere og 
emnerne på dagsordenen.  
 
2. En strategisk drøftelse af fondens fremtidsmuligheder.  

Under drøftelsen fremsætter, hvert bestyrelsesmedlem deres vision for 
den fremtidige anvendelse af Veterinærfonden. Til drøftelsen vedlægges 
notat af den 20. juni 2024 om mulighederne for EU-medfinansiering til 
overvågning og bekæmpelse af Bluetonguevirus (bilag 1), Fødevare- og 
Veterinæraftalen 2024-2027 (bilag 2), samt notat om Veterinærfondens 
anvendelsesområde (bilag 3). 
 
Ad 2: Der var enighed om, at det syntes unødvendigt at have fonden, når 
den endnu ikke har været anvendt. Det blev overvejet, hvorvidt der kan 
opstå situationer, hvor det giver mening at aktivere fonden. Det blev 
vurderet, at der er ganske lille sandsynlighed for, at fonden kan blive 
brugbar b.la. set i lyset af faldende EU-medfinansieringsrater til 
forebyggelse og overvågning af smitsomme husdyrsygdomme. Det var 
også vurderingen, at der måtte være andre veje til at hjemsøge EU 
medfinansiering, hvis det alligevel i fremtiden skulle blive en mulighed 
herfor. Dette bør klarlægges i en evt. videre afviklingsproces. 

 
Det blev drøftet, at en ændring eller afvikling af fondens rolle kræver en 
lovændring, hvilket er en langvarig proces. Da fonden hverken forventes 
at blive anvendt i fremtiden eller vurderes nødvendig for at opnå EU-
medfinansiering, besluttede bestyrelsen, at Veterinærfonden indstiller, at 
fonden hverken skal videreføres eller tildeles en ny rolle. 
 



3. Orientering vedrørende ny procedure ved EU-medfinansiering (bilag 4).  
 

Ad 3: Punktet blev ikke drøftet, da der var enighed om, at fonden ikke skal 
spille en rolle i fremtiden.  
 
4. Videreformidling af bestyrelsens beslutninger på bestyrelsesmødet. 
 
Ad 4: Det blev besluttet, at der skal udarbejdes et indstillingsnotat til 

departementet om afvikling af Veterinærfonden. Notatet skal desuden 
beskrive hvorledes EU-medfinansiering til overvågning af smitsomme 
husdyrsygdomme fortsat kan opnås uden fonden.  

 
5. evt. 

Ad 5: Der var ingen bemærkninger under eventuelt.  

 

 


